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Endeligt godkendt offentligt referat fra møde i 
Studienævnet for Informations- og 

Kommunikationsstudier 

Til stede: 
Marianne Ankjær (MA) 

Carl-Henrik Nielsen (CHN) 

Margrethe Hansen Møller (MHM) 

Anne Gerdes (AG) 

Cecilie Dyrby Breum (CDB) (studerende) 

Hanne Skipper Degnebolig (HSD) (studerende) 

Søren Borgstrøm (SB) (studerende/observatør) 

Mette Witus Nielsen (MWN) (studerende, observatør) 

Lasse Fugl Hansen (LFH) (studerende, observatør) 

Louis Simon Lienhøft (LSL) (studerende, observatør) 

Louise Nyland Sørensen (LNS) (studerende, observatør) 

Kirsten Eskildsen (KBE) (studiesekretær, observatør) 

Annette Bruun Larsen (ABL) (studiesekretær, observatør) 

Ann Ditlev Jensen (ADJ) (sekretær/referent) 

 

 

Fraværende med afbud: 

Anne Bjerre (AB) 

 

Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen godkendt. 

MA bød velkommen til den nye observatør for de studerende, LNS, og orienterede kort om opga-

verne i et Studienævn – i den forbindelse blev reglerne om tavshedspligt indskærpet. 

 

Ad 2. Godkendelse af referat 

Referat fra møde den 1. oktober 2014 er godkendt ved høring. 

Ingen opfølgning. 

 

Ad 3. Meddelelser: 

a) Studieordninger. 

Ingen. 

b) Høringssvar. 

Til efterretning. 

c) Meddelelser vedrørende SNIKSs bevilling. 

Ingen. 

d) Meddelelser vedrørende ansøgninger. 

Ingen. 

e) Øvrige meddelelser. 

 

Studienævnet for: Informations- og Kommunika-

tionsstudier 

 Dato: 29-10-2014 

 
Tidsrum: 14.00-15.25 

Lokale: 31.45 
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MA omtalte det reviderede regelsæt i forbindelse med eksamenssnyd: Opdatering af de ad-

ministrative retningslinjer og indførelse af 2 nye muligheder foruden den kendte indberet-

ning til rektor. 

De nye tiltag hedder henholdsvis Vejledningssamtale om god akademisk praksis og Indbe-

retning til administrativ/lokal sagsbehandling - begge er godkendt af Uddannelsesrådet efter 

en forsøgsperiode i studieåret 2013-14.  

Undervisere på uddannelserne under SNIKS informeres herom. 

Action: MA/ADJ. 

Til efterretning. 

f) Meddelelser vedrørende opfølgning på kvalitetspolitik, jf. i øvrigt pkt. 7. 

Til efterretning. 

 

Mundtlige meddelelser: 

a) Studienævnsformanden. 

MA meddelte, at: 

- der planlægges et møde med aftagerpanelerne for de humanistiske it-uddannelser ved 

SDU i december 2014 – 3 tidligere dimittender deltager, ligesom LSL, HSD og CDB in-

viteres til at deltage. 

 

b) De studerende. 

Ingen. 

 

c) Andre. 

Ingen. 

 

Ad 4.  Sager til behandling undervisning 
Ingen. 

  

Ad 5.  Sager til behandling eksamen 

Ingen. 

 

Ad 6.  Sager til behandling studieordninger 

6.  Sager til behandling studieordninger 

6.1 Revision af alle studieordninger under Humaniora pr. 1. september 2015 på grundlag 

af et nyt Vademecum. 

Fakultetet har den 2. oktober 2014 fremsendt: Vademecum - retningslinjer for udarbejdelse af 

studieordninger - der bl.a. indeholder resultatet af forårets og sommerens arbejde med studie-

fremdriftsreformen og 20-ECTS reformen på kandidatuddannelserne. 

Fristen for indsendelse af de nye studieordninger for BA- og KA-uddannelser til fakultetet er 

den 1. februar 2015. 

Til efterretning. 

 

6.2 Forløbsmodel mv. SO 2015 for BA i Informationsvidenskab, it og interaktionsdesign. 

Notat af 14. oktober 2014 vedrørende 2015 studieordningen for BA i Informationsvidenskab, 

it og interaktionsdesign.  

Studienævnet skal godkende notatet. 

MA redegjorde kort for indholdet i notatet – flere tværgående/samlæste fag med BA Biblio-

tekskundskab og Videnskommunikation indgår, hvilket vil være hensigtsmæssigt. 

Udkast til ny studieordning forventes at foreligge til mødet i december 2014. 

Studienævnet godkendte notatet/forløbsmodellen som grundlag for det videre arbejde. 

Action: MA/AB. 
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6.3 Forløbsmodel mv. SO 2015 for BA IVK. 

Notat af 14. oktober 2014 vedrørende 2015 studieordningen for BAIVK. 

Studienævnet skal godkende notatet. 

MA omtalte hovedlinjerne i notatet – også her flere samlæste fag. Spørgsmålet om ”manglen-

de” undervisning i engelsk på 5. semester blev berørt – baggrunden herfor er bl.a., at mange 

studerende er på udlandsophold i dette semester. 

Timetallet i Videnskabsteori I på 2. semester ændres til 2 timer/uge i ½ semester. 

Udkast til ny studieordning forventes at foreligge til mødet i december 2014. 

Studienævnet godkendte notatet/forløbsmodellen som grundlag for det videre arbejde. 

Action: MA. 

 

6.4 Forløbsmodel mv. SO 2015 for BA Bibliotekskundskab og Videnskommunikation. 
Notat af 20. oktober 2014 vedrørende 2015 studieordningen for BA Bibliotekskundskab og  

Videnskommunikation. 

Studienævnet skal godkende notatet. 

MA nævnte den øgede samlæsning af fag med de øvrige bacheloruddannelser under SNIKS. 

Udkast til ny studieordning forventes at foreligge til mødet i december 2014. 

Studienævnet godkendte notatet/forløbsmodellen som grundlag for det videre arbejde. 

Action: MA/MHM. 

 

6.5 Forløbsmodel mv. SO 2015 for cand.it. 
Notat af 16. oktober 2014 vedrørende 2015 studieordningen for cand.it. 

Studienævnet skal godkende notatet. 

I forhold til cand.it. uddannelsen anførte MA, at de nuværende forløbsmodeller og eksamens-

oversigter fastholdes med enkelte justeringer, herunder bedømmelsesformen i nogle få fag, jf. 

notatet. Som følge af ændringen af antal typeenheder/normalside skal der evt. justeres på om-

fanget af eksamensbesvarelserne i nogle fag. 

Udkast til ny studieordning forventes at foreligge til mødet i december 2014. 

Studienævnet godkendte notatet som grundlag for det videre arbejde. 

Action: MA/AB. 

 

Drøftelse af anvendelsen af forskellige eksamensformer – de studerende ønskede generelt 

mulighed for mundtlige prøver. Forslag i relation hertil: 

- Brug af på forhånd udarbejdede ”posters” som grundlag for et efterfølgende mundtligt 

forsvar. 

- Alle studerende skal minimum op til 1 mundtlig eksamen/semester, men det afgøres ved 

lodtrækning i hvilket fag. 

Efter de studerendes opfattelse vil en sådan løsningsmodel ikke være optimal, idet til-

rettelæggelsen af forberedelsen til en given eksamen vil afhænge af eksamensformen. 

Problem i forhold til den praktiske afvikling af ugeopgaver i januar omtalt – tidsmæssigt van-

skeligt at tilrettelægge eksamenerne, hvis der er mange ugeopgaver på uddannelsen. 

 

Ad 7.  Sager til behandling kvalitetspolitiken 

7.1 Evaluering af årets optag 

Studienævnet skal på baggrund af en gennemgang af årets optag i forhold til adgangskrav og 

niveau vurdere om adgangskravene indebærer, at de optagne studerende har de nødvendige 

forudsætninger og niveauer for at kunne gennemføre uddannelserne i Studienævnets regi. 

I den forbindelse skal Studienævnet ligeledes have en strategisk drøftelse af uddannelsernes 

adgangskrav. 

MA fandt på baggrund af de fortsatte drøftelser i forbindelse med dimensioneringen og usik-

kerheden i forbindelse med udmøntningen heraf, at en vurdering/drøftelse bør afvente. 
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7.2. Nøgletal for uddannelser under SNIKS 

Gennemgang af nøgletal for uddannelserne, jf. Årshjulet. 

Studienævnet skal en gang årligt gennemgå nøgletallene for uddannelserne under det pågæl-

dende studienævn. 

Nøgletallene, som kan trækkes i Whitebook, http://www.sdu.dk/whitebook omfatter bl.a.:  

a. Optag. 

b. Frafald. 

c. Gennemførelsestid. 

d. Antal dimittender. 

e. Overgangsfrekvens fra BA til KA. 

f. Beskæftigelsestal. 

Det var opfattelsen, at uddannelserne i højere grad skal synliggøres – herunder information  

om dimittenders ansættelse i erhvervslivet, jobtyper, ansættelsessteder. 

De studerende fandt muligheden for at lade et praktikophold indgå som valgfag hensigtsmæs-

sigt – mulighed for kontakt til erhvervslivet og derved øge kendskabet til den pågældende ud-

dannelse, ligesom det evt. på sigt kan give basis for et job. 

I øvrigt til efterretning uden specielle bemærkninger. 

 

7.3. Cand.it.’ernes beskæftigelse 

Studienævnet skal tage notatet til efterretning. 

Kort drøftelse af hovedpunkterne i notatet, der herefter blev taget til efterretning. 

 

Ad 8.  Andre sager til behandling 

8.  Andre sager til behandling 

8.1. Fremtidig medvirken i ”Brobygning” 

Studienævnet skal drøfte, om uddannelserne under SNIKS fortsat skal medvirke ved  

”Brobygning”, eller der i stedet skal laves andre aktiviteter. 

MA omtalte årets ”Brobygningsarrangement”: 

- BAIVK: 3 var tilmeldt og 3 deltog. 

- BA Bibliotek. mv.: 7 tilmeldte – 6 deltog. 

- BA Infovid.: 1 var tilmeldt og 1 deltog. 

Det er et overordnet krav, at ”Brobygningen” omfatter 3 dage. 

På baggrund af den kommende dimensionering og konsekvenserne heraf er det spørgsmålet, 

om ressourcerne kan anvendes bedre – stadig vigtigt at synliggøre uddannelserne. 

MA omtalte muligheden for, at interesserede i stedet tilbydes: ”Book en studiedag”, idet det 

vil give mulighed for at tilrettelægge individuelle, unikke forløb. 

Det blev tilkendegivet, at det vil være nødvendigt, at et sådant tilbud gives i en begrænset pe-

riode af hensyn til den normale undervisning. 

MHM anførte, at varigheden ved en evt. fortsat medvirken i ”Brobygning” bør omfatte 3 

dage. Måske vil en fortsættelse med ”Brobygning” være at foretrække. 

MA bemærkede, at ”Brobygning” jo tidsmæssigt er fastlåst til 3 dage i uge 43. 

AG tilsluttede sig tanken om ”Book en studiedag” – må forventes, at deltagerne vil være mere 

interesserede. 

KBE nævnte, at ”signalværdien” af få deltagere ved ”Brobygning” kan være uheldig. 

Det blev på baggrund af de anførte bemærkninger aftalt, at et oplæg til ”Book en studiedag” 

som et alternativ til den hidtidige medvirken i ”Brobygning” tages op på næste møde 

Action: MA. 

 

Ad 9.   Ansøgninger fra studerende 

Fortroligt referat. 

a) Sager til endelig behandling/formandsafgørelser 

Ingen 

http://www.sdu.dk/whitebook
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b) Ansøgninger: 

1. BAIVK, sprog og It – eksamensvilkår. 

2. BA Infovid. – forhåndsmerit. 

3. Cand.it. – merit. 

4. BA Infovid. – merit. 

5. BAIVK, sprog og It – tidsfrist i forbindelse med fag i 1. årsprøven. 

 

Ad 10. Eventuelt 

Intet. 

 

Mødet sluttede kl. 15.25. 

 

 

NB! HUSK NÆSTE MØDE ER ONSDAG DEN 17. DECEMBER 2014 KL: 11.00-13.00!!! 


